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Dansk Erhvervs høringssvar vedrørende bekendtgørelsen om indberetning 

og offentliggørelse vedrørende datacentres energimæssige ydeevne 

 

Generelle bemærkninger  

 

Dansk Erhverv takker for muligheden for at afgive høringssvar til bekendtgørelsen om indberet-

ning og offentliggørelse af oplysninger vedrørende datacentres energimæssige ydeevne. Det er 

vigtigt, at der i EU findes en fælles tilgang til registrering og udregning af datacentres energifor-

brug og udledninger som et grundlag for, at der skabes konkurrence om at levere de grønneste 

løsninger. 

 

Dansk Erhverv støtter grundlæggende udkastet til bekendtgørelsen, der udmønter klima-, energi- 

og forsyningsministerens bemyndigelse til at fastsætte regler om indberetning og offentliggørelse 

af oplysninger vedrørende datacentres energimæssige ydeevne, jf. § 14a i lovbekendtgørelse nr. 

296 af 17. marts 2023 om fremme af effektiv energianvendelse og drivhusgasreduktion.   

 

Dansk Erhverv bemærker, at det er positivt, at bekendtgørelsen sikrer transparens, men noterer 

sig visse udfordringer og områder, der kræver yderligere afklaring. Disse uddybes i de specifikke 

bemærkninger nedenfor.  

 

Specifikke bemærkninger  

 

Dansk Erhverv bemærker, at datacentre i dag ikke har bemyndigelse til at indberette de påkræ-

vede oplysninger i § 4, stk. 2, pkt. 7 og 8 om den indgående og udgående datatrafik samt mæng-

den af data, der lagres og behandles i datacentre. Denne viden findes ofte hos datacentrenes kun-

der, hvor datacentrene i mange tilfælde ikke har indblik i kundernes data. Derfor vil det være sær-

deles udfordrende for datacentrene selv at indberette mængden af data, der lagres og behandles. 

Det er i det nuværende udkast til bekendtgørelsen uklart hvem der skal levere de påkrævede op-

lysninger. 

 

Det er potentielt muligt at indsamle viden om den indgående og udgående datatrafik (jf. bekendt-

gørelsens § 4, stk. 2, pkt. 7) via netværksaktivitet, men da det ikke er alle datacentre, som i dag 
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måler dette, finder Dansk Erhverv, at indberetningskravet er i modstrid med Energistyrelsens for-

ventning om, at bekendtgørelsen vil have begrænsede administrative konsekvenser for erhvervsli-

vet under Erhvervsstyrelsens tærskelværdier, som det fremgår af høringsbrevet.   

 

Dansk Erhverv finder det positivt, at der gives mulighed for undtagelse fra krav om offentliggø-

relse af oplysninger, der er omfattet af national ret eller EU-ret om beskyttelse af handels- og for-

retningshemmeligheder eller fortrolighed. Der savnes dog klare retningslinjer for, hvordan Ener-

gistyrelsen vil fortolke de datapunkter, som betragtes som “handels- og forretningshemmelighe-

der eller fortrolighed”, når der jf. § 6, stk. 2 indsendes dokumentation for undtagelse af virksom-

hedsdata med henvisning til de specifikke nationale eller EU-retlige regler, som undtagelsen be-

grundes med. 

 

Dansk Erhverv finder det i alle henseender afgørende, at de oplysninger og centrale præstations-

indikatorer, der kommunikeres til nationale myndigheder, omfattes af beskyttelse af fortrolighed 

for at sikre god forvaltning og opbevaring af data.   

 

Det noteres, at genanvendt spildvarme nævnes i bilag 2 om centrale præstationsindikatorer, der 

skal overvåges, indsamles og rapporteres, men uden konkrete initiativer til genanvendelse af 

spildvarmen. Dansk Erhverv savner svar på, om implementeringen sker i en senere fase, og anbe-

faler, at der udarbejdes en samlet plan for genanvendelse af spildvarme, der inkluderer de virk-

somheder, som producerer spildvarme, transmission via varmenet, aftagere af spildvarmen, mv.   

 

Med venlig hilsen 

Thøger Lautrup Knøss 

Politisk konsulent 
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Høringssvar fra Brancheforeningen Datacenter Industriens medlemmer. Bekendtgørelse om 
indberetning og offentliggørelse af oplysninger vedrørende datacentres energimæssige ydeevne. 

Hermed kommentar fra Datacenter Industriens medlemmer l Bekendtgørlese om indberetning og 
offentliggørelse af oplysninger vedrørende datacentres energimæssige ydeevne. 

1) Kommentar l specifikke bilag: 
-  Bilag 3: DDI mener at datacentre med et installeret IT effek orbrug skal nedjusteres fra 500 kW l 

300 kW, da de mindre datacentre o est er de mest ineffek ve.  

- Bilag 2: punkt 1 (h)+(i) – her står nævnt at vandforbruget skal beregnes på baggrund af 
vandmængder, der indføres ved datacentergrænsen, og som anvendes i forbindelse med 
datacenterfunktionerne, herunder miljø, energi, sikkerhed og informationsteknologi. 
Min første tanke var at dette vil gå på vandforbrug humidificaiton og adiabatic cooling. Her er der 
tvivl om hvorvidt watermist/deluge etc. Er med, da dette opfattes at falde under kategorien 
sikkerhed? 
 

- I 50600-4-9 for WUE Cat 2 og cat 1 står det således: … This contains water used for humidification 
and water evaporated on-site for energy production or cooling of the data centre and its support 
functions. DDI mener dette åbner op for fortolkning hos de forskellige udbydere, og derfor burde 
afklares så datasættet som i modtager kan sammenlignes.  
50600-4-9  WUE beregning tager som udgangspunkt ikke afsæt i brug af vand til watermist, 
sprinkler anlæg (slukkeanlæg) etc. Hvordan hænger dette sammen med teksten for 
bekendtgørelsen? 

 
- Bilag 2: punkt  1(k) – Her står der i den danske version skrevet at det er «væske» som der måles 

temperatur på, men Europakommissionens dokument siger ”fluid”, hvilket betyder at det kan være 
både gas og/eller væske. Dette stemmer også overens med at der for varmegenvindingsanlæg 
måles på luften mens der for mere konventionelle datacenter køleanlæg måles på væskesiden. 
Derudover vil en sådan forskel på målemetoder give vidt forskellige resultater og det ene DC kan 
dermed synes at være langt mere effektivt på netop denne parameter end det andet, men her vil 
altså mangle kontekst til at kunne lave en reel tolkning. 
Her mangles umiddelbart også en differentiering mellem input fra eksempelvis forskellige 
datahaller – eksempelvis skal en datahal med 4 MW IT vægtes lige så højt som en tilstødende 
datahal med 1 MW IT hvor der køres forskellige temperatur set punkter i de 2 haller? 
Der står nævnt på downflow units, at disse både kan være CRAH og CRAC’s – her vil det igen give et 
skævt billede hvis de 2 setup sammenlignes, da den ene vil måle på kølevandstemperatur, men den 
anden vil måle på kølemiddeltemperatur. 
 

- Bilag 2: punkt 1(L): Her mangles umiddelbart også en differentiering mellem input fra f.eks. 
forskellige datahaller – fx skal en datahal med 4 MW IT vægtes lige så højt som en tilstødende 
datahal med 1 MW IT hvor der køres forskellige temperatur setpunkter i de 2 haller? 

 
- Bilag 2: punkt 1(n): kølegradsdage er noget som trækkes fra en database – i og med at lokations for 

data centeret er kendt og opgivet i bilag 1, hvorfor trækkes data ikke automatisk baseret på dette? 
- Der blev tidligere nævnt at der kom en lovgivning som vil assistere bl.a. colo operatører med få 

hjemmel til at hente dette info fra kunderne. Hvad er status på dette? 
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- Bilag 2 punkt 2.a + 2.b – selv med en faktor som datacentre kan sætte på (90%) er det vanskeligt for 
især colo-operatør at få input fra deres kunder omkring hvilke type udstyr de har installeret – altså 
skille mellem serverudstyr og lagring (+netværksudstyr). Her er det vigtigt for at få en afklaring på 
hvordan dette skal takles? 

 
- Bilag 2: punkt 3.a.b.c.d: Dette er især en udfordring for colocation operatører, som sår tvivl om 

hvordan de skal kunne levere data på disse punkter. Mange datacentre er carrier-neutral, og derfor 
har ikke noget direkte interface med kapaciteten på forbindelserne ud og ind af bygningen.  

 
2) Overordnede kommentar 

Der er behov for yderligere a laring indenfor disse hovedområder:  

Fortrolig virksomhedsinforma on: Den samme informa on, som vil blive offentliggjort aggregeret form på 
EU-niveau, vil også være lgængelig på Energistyrelsens (DEA) hjemmeside. Det er vig gt at bemærke, at 
det giver ret l undtagelser for videregivelse af informa onsdata, der er omfa et af na onal/EU-
lovgivningen om besky else af forretnings- og forretningshemmeligheder, hvilket er posi vt. Derudover 
bemærkes det, at DC-operatører, der er underlagt EO, kan indsende dokumenta on for fritagelse af data l 
godkendelse af Energistyrelsen, med henvisning l ovennævnte love, hvorunder undtagelsen er begrundet. 
Der er behov for yderligere a laring over hvordan DEA vil fortolke datapunkter, der betragtes som 
forretningshemmeligheder (trade and business secrets).  

Undgå na onal og regional fragmentering: Intet i EO indikerer, at regionale eller lokale myndigheder har 
nogen beføjelser eller kompetencer l at fastlægge ua ængige krav. Her er der behov for at få de e 
bekræ et og få yderligere vejledning herom.  

Sikre korrekt forvaltning og opbevaring af data for at besky e fortroligheden: Medlemsstaterne bør sle e 
alle oplysninger og key performance indicators, der er meddelt i henhold l de na onale myndigheder, når 
bæredyg ghedsindikatorerne er blevet beregnet og de aggregerede data er blevet offentliggjort- og i alle 

lfælde inden for et år e er operatørerne har indsendt data.  De e er et område som branchen 
e erspørger, som mangler i bekendtgørelsen.   

Genanvendelse af overskudsvarme (Waste Heat Recovery): Det er nævnt i KPI-afsni et, såvel som vand, 
men der er ikke noget konkret endnu. Det ville være ny gt at finde ud af, om gennemførelsen vil finde sted 
i en senere implementeringsfase. Nedenfor er vores holdning l WHR og den s lling, vi mener ville fungere 
bedst:  

Case by case vurdering for brug af overskudsvarme: Krav l overskudsvarme, som er udviklet na onalt eller 
regionalt, skal vurderes ud fra en case by case basis, hvor der skal laves en forundersøgelse (feasiblity 
studie). Genbrug af overskudsvarme er ikke mulig i alle lfælde og er meget a ængig af diverse faktorer 
som o e er uden for datacenteroperatørens indflydelse og kontrol ( lgængelighed af varmenetværk, 
a agere osv.). Af disse grunde understø er vi heller ikke retrofi ng krav l datacentre, der allerede er i 
dri , eller en ramme der på forhånd definerer kontraktlige detaljer såsom varmetemperatur. 

 

På vegne af DDI’s medlemmer,  

Henrik Hansen, Direktør, Datacenter Industrien 

Hh@datacenterindustrien.dk + 40 13 44 74 
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Teknik- og Miljøforvaltningen 

  

 

  
Svar på høring vedr. bekendtgørelse om indberetning og of-

fentliggørelse af oplysninger vedr. datacentres energimæs-

sige ydeevne 

 

Teknik- og Miljøforvaltningen har gennemgået høringsmaterialet og har 

ingen bemærkninger.  

 

Venlig hilsen 

Charlotte Korsgaard 

Enhedschef 
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Høringssvar til Bekendtgørelse om indberetning og offentliggørelse af 
oplysninger vedrørende datacentres energimæssige ydeevne 
 

Journalnummer 2024 – 5800 
Rasmus Gade, rsah@ens.dk 
 

Att: Energistyrelsen 
 
Hos NRGi har vi en kunde som bliver ramt af de kommende ændringer i relevante bekendtgø-
relse, vi ønsker derfor at emner i bilag 2, som vedrører oprindelsesgarantier kontrolleres op mod 
regler og processer hos Energinet. 
 
I nedenstående afsnit p, q, og r pålægges datacentret at eje og annullere oprindelsesgarantier. 
Dette medfører behov for konto i CMO.Grexel som Energinet benytter til udstedelser og annulle-
ringer af oprindelsesgarantier. Dette er ikke noget problem for vores kunde, men det ændrer de 
procedurer vi har fulgt i 2023. 
 
Det er NRGis opfattelse at ansvar for annullering af oprindelsesgarantier påhviler elhandelsvirk-
somheden jf. Bekendtgørelse nr. 1322 af 30. november 2010 om deklaration af elektricitet til for-
brugerne.  
 
Med baggrund i nedenstående afsnit p, q og r, anmoder vores kunde om overførsel af deres ind-
købte oprindelsesgarantier for 2023. Vi har dog for 2023 annullereret oprindelsesgarantier for alle 
elkunder uden hensyntagen til om elforbruget er placeret hos private, hos virksomheder eller hos 
et Datacenter.  
 
Vi ønsker at kunden holdes helt uden risiko for at blive dømt til at rapportere sort el-indkøb og un-
dersøger derfor muligheden for at indkøbe yderligere oprindelsesgarantier fra danske vindmøller i 
2023. Dette medfører dog en meromkostning på ca. 200.000 dkk samtidig med at Datacentret 
bliver dobbelt grønt og det danske residual-mix mindre grønt.  
 
Vi har to ønsker med indsendelse at nærværende høringsbrev; 

1. At henlede opmærksomheden på Bekendtgørelse nr. 1322 af 30. november 2010 om de-
klaration af elektricitet til forbrugerne, og sikre klare retningslinjer for datacentre og elle-
verandører. 

2. At få undersøge muligheden for en garanti for at vores kunde kan påberåbe sig grønt 
elindkøb for alle kWh købt hos NRGi, der tilsvarende er dækket af oprindelsesgarantier fra 
dansk vind og sol, men annulleret på vegne af alle elkunder afregnet af selskabet i 2023.  

 
Samlet forbrug af vedvarende energi ("ERES-TOT" i kWh) bestemmes som defineret ved og ved brug af metoden i 
CEN/CENELEC EN 50600-4-3-standarden eller tilsvarende. ERES-TOT er summen af ERES-GOO, ERES-PPA og 
ERES-OS som defineret nedenfor.  
 
(p) Samlet forbrug af vedvarende energi med oprindelsesgaranti ("ERES-GOO" i kWh) bestemmes som summen 
af de oprindelsesgarantier, som det rapporterende datacenter har købt og trukket ud. Datacentret skal måle 
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ERES-PPA ved datacentergrænsen, som ikke kan medregnes for mere end ét datacenter eller tilvejebringes på 
grundlag af elkøbsaftaler eller vedvarende energikilder på stedet.  
 
(q) Samlet forbrug af vedvarende energi fra elkøbsaftaler ("ERES-PPA" i kWh) bestemmes som  
mængden af energi fra elkøbsaftaler, som det rapporterende datacenter har købt. Datacentret skal måle ERES-PPA 
ved datacentergrænsen, som ikke kan medregnes for mere end ét datacenter. Eventuelle oprindelsesgarantier, der 
tilvejebringes gennem sådanne elkøbsaftaler, skal ejes og trækkes tilbage af det rapporterende datacenter, så-
ledes at de indgår i ERES-PPA. Ellers trækkes den pågældende energimængde fra det målte ERES-PPA.  
 
(r) Samlet forbrug af vedvarende energi fra vedvarende energikilder på stedet ("ERESOS" i kWh) måles som den 
energi, der produceres fra vedvarende energikilder på stedet inden for datacentergrænsen. Se Figur 2. Eventuelle 
oprindelsesgarantier, der tilvejebringes gennem disse vedvarende energikilder på stedet, skal ejes og trækkes 
tilbage af det rapporterende datacenter, således at de indgår i ERES-OS. Ellers trækkes den pågældende energi-
mængde fra det målte ERES-OS. 
 
 

På vegne af NRGi 
 
Anders Lønne  
Head of Trading  
 T: +45 7222 6395 
M: +45 3074 7131 
E: anlo@nrgi.dk 
 
NRGi Elhandel 
Dusager 22 
8200 Aarhus N 
CVR: 32285759 
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Sekretariatet for  
Dataetisk Råd 

dataetiskraad@dketik.dk 
Dato: 27. maj 2024 

 

 

 

 

 

Energistyrelsen 
Carsten Niebuhrs Gade 43 
1577 København V 

Energistyrelsen skal venligst anmode om at modtage eventuelle høringssvar senest 21. 
juni 2024 kl. 12. Høringssvaret bedes sendt til rsah@ens.dk med en angivelse af 
journalnummer 2024 – 5800. 

Høring over forslag til Bekendtgørelse om indberetning og offentliggørelse af 
oplysninger vedrørende datacentres energimæssige ydeevne 

Dataetisk Råd takker for den fremsendte høring. Rådet har i dette tilfælde valgt ikke at 
udarbejde et egentligt høringssvar.  

Der kan være flere årsager til, at Dataetisk Råd ikke vælger at udarbejde høringssvar, 
herunder at rådet har valgt at prioritere andre opgaver, at det ikke efter rådets 
opfattelse er muligt på forsvarlig vis at analysere og behandle høringen i den 
enkeltheder og detaljer inden for høringsfristen, eller at høringen ikke ses at indebære 
dataetiske spørgsmål, som faldet inden for rådets kommissorium.   

Det bemærkes dog, at, rådet generelt anbefaler, at ministerier redegør for de 
dataetiske konsekvenser af lovforslag. Dataetiske konsekvensanalyser sætter fokus på 
værdier og principper som blandt andet velfærd og demokrati, værdighed, 
selvbestemmelse, lighed, gennemsigtighed, sikkerhed og privatliv. Dataetiske 
konsekvensanalyser vil således hjælpe med at bringe fordele, ulemper og utilsigtede 
konsekvenser ved lovforslag frem i lyset og dermed bidrage til, at Folketingets 
beslutninger tages på et mere kvalificeret grundlag. Dette gælder naturligvis i særlig 
grad lovforslag, som angår persondata.   

Dataetisk Råd kan i den forbindelse henvise til rådets værktøj ’Dataetik – Sådan gør du’, 
der operationaliserer identificeringen og stillingtagen til dataetiske dilemmaer.  

Dataetisk Råd står til rådighed for uddybning og yderligere rådgivning.  

På vegne af Dataetisk Råd og med venlig hilsen 

Johan Busse 

Formand 
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https://dataetiskraad.dk/alle-udgivelser/dataetik-saadan-goer-du-2023
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Ankestyrelsen 

7998 Statsservice 
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ast@ast.dk 
sikkermail@ast.dk 
 
EAN-nr.:  
57 98 000 35 48 21 
 
Åbningstid: 

man-fre kl. 9.00-15.00 

  

 

 

Energistyrelsen 
Carsten Niebuhrs Gade 43 
1577 København V 
 

 
Høring om bekendtgørelse om indberetning og offentliggørelse af 
oplysninger vedrørende datacentres energimæssige ydeevne.  
Jeres j. nr. 2024-5800. 
 
Ankestyrelsen har ingen bemærkninger. 
 
Venlig hilsen 
 
Ankestyrelsen  

3. juni 2024 
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